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Milí sousedé, 

máme před sebou asi jedny z nejpodivnějších Vánoc, které jsme kdy 
zažili. Kvůli tomu zpropadenému čínskému viru jsme letos prakticky 
přišli o Velikonoce a vypadá to, že i advent a Silvestr budou výrazně 
jiné, než jsme zvyklí. 

Mnoho z vás prožívá velmi těžké časy nejen kvůli samotnému riziku 
nákazy, ale také z důvodu ekonomických dopadů, které letos přinesly 
hned dva nouzové stavy. Proto je důležitější než kdy dříve držet 
pospolu, utužovat vztahy, rodinu, hodit za hlavu staré křivdy a prožít 
nadcházející svátky v pohodě a klidu.

Věřím, že vám naše nové číslo, kde informujeme o dění na Jižním 
Městě, udělá radost. Přeji vám i vašim rodinám krásné Vánoce, šťastný 
nový rok a samozřejmě především zdraví!

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

LÉKAŘSKÁ POHOTOVOST NA JIŽŇÁKU ZŮSTANE!
Letošní rok naplno ukázal, že zdraví je opravdu to nejcennější, co máme. 
Chceme, aby se nám na Jižním Městě společně dobře žilo, a k tomu patří 
pocit bezpečí - jistoty, že když budete mít problém, dostane se vám 
pomoci. Před rokem jsme se proto pustili do boje za zachování 
lékařské a lékárenské pohotovosti na Praze 11. A byla to cesta plná překá-
žek.

Protože je rozpočet městské části dost napnutý, museli jsme nejprve zajis-
tit dostatek �nancí na další provoz pohotovosti. A to se nakonec povedlo! 
Tím ale náš boj neskončil, čekala nás několikaměsíční jednání s koaličními 
partnery, kteří chtěli původně pohotovost zrušit. I ty jsme ale přesvědčili 
a dnes tak můžeme potvrdit, že pohotovostní lékařská služba i lékárna 
v Praze 11 zůstanou!

PLNÍME SLIBY! 
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Rok se pomalu s rokem sešel a do Vánoc nám zbývá jen pár dnů. Myslím si, že většina 
z nás by nejraději na ten letošní „bláznivý“ koronavirový rok, kdy společně prožíváme 
něco, co jsme si nedokázali úplně představit, zapomněla. Do nového roku vám proto 
přeji hlavně zdraví, u kterého se letos opět naplno potvrdilo, že to je opravdu to nejdů-
ležitější. 

Buďme k sobě ohleduplní, respektujme se navzájem a radujme se z maličkostí, z nichž 
se skládají životy každého jednoho z nás. Naši zastupitelé tu pro vás, pro občany, 
budou i v roce 2021 a udělají maximum pro to, aby posunuli dění na Praze 11 dopředu 
a tím správným směrem. Zkrátka, abychom pak všichni společně mohli říci „máme to 
na Jižním Městě rádi“.

Martin Horák, předseda klubu zastupitelů hnutí ANO na Praze 11

ŽÁDÁME O POSUNUTÍ ZAČÁTKU DÁLNICE D1

KVŮLI OMEZENÍ HLUKU A EMISÍ 
Občany Jižního Města už desítky let trápí nedokončený Silniční Okruh kolem Prahy 
(SOKP), zejména však jeho jihovýchodní část ve stopě 511. Vzhledem k dramatickému 
nárůstu tranzitní dopravy po D1 přes území Prahy 11 jsem proto podpořil žádost 
sousedních městských částí Újezd a Šeberov, podanou na Ministerstvo dopravy 
k rukám ministra o posunutí nultého kilometru D1 až na křížení s Pražským okruhem 
u Modletic a snížení maximální povolené rychlosti na 90 km/hod. 

Přesunutím nultého kilometru by totiž došlo ke změně typu komunikace z dálnice 
na komunikaci I. třídy, snížení rychlosti vozidel a tím pádem i k významnému snížení 
hladiny hluku a emisní zátěže místních obyvatel. 

Tomáš Bříza, místopředseda klubu zastupitelů hnutí ANO na Praze 11

facebook.com/IngOndrejProkop

ZAJÍMÁ 
VÁS, CO SE 

AKTUÁLNĚ DĚJĚ 
NA JIŽŇÁKU?

SLEDUJTE:
@IngOndrejProkop
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DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU 

PARK HÁJE
Populace Jižního Města stárne, to je bohužel zřejmá věc. 
Jedním z důvodů je zcela nedostatečná výstavba 
nových bytů. Městská část se tak na tuto situaci musí 
dobře připravit. Jako člen Výboru pro územní rozvoj 
podporuji výstavbu nového domu s pečovatelskou 
službou Park Háje, který má vzniknout v těsném soused-
ství radnice naší městské části vedle parku Ocelík. 

Původní záměr investora jsme ve výboru odmítli, proto-
že byl na velikost pozemku předimenzovaný, v záměru 
nebyla prakticky žádná zahrada pro ubytované seniory 
a výška objektu byla výrazně vyšší než sousední zástav-
ba. Investor naše námitky zohlednil a ve druhé verzi již 
představil zásadně upravený projekt, se kterým jsme 

souhlasili. Domov bude zajišťovat registrované sociální služby, tj. služby domova seniorů, domova se zvláštním 
režimem, odlehčovací službu a terénní pečovatelskou službu. 

Pečovatelská služba bude samozřejmě poskytována i klientům ve všech 72 pokojích, které domov seniorům nabídne.

Tomáš Bříza, místopředseda klubu zastupitelů hnutí ANO na Praze 11

STÁLE ŽĲEME VE SVOBODNÉ 
A DEMOKRATICKÉ ZEMI 

V letošním roce jsme si všichni zkusili, jaké to je přijít 
o některé základní svobody, jako například svobodu 
pohybu či cestování. Mnozí vinou pandemie přišli o své 
podnikání či práci. Tato bezprecedentně těžká doba by 
však neměla zastínit fakt, že máme obrovské štěstí, 
že žijeme ve svobodném a demokratickém státě, který 
nám tyto základní svobody garantuje a dlouhodobě 
neupírá. Bohužel, jak už to tak bývá, čím vzdálenější jsou 
události, na které se historicky odkazuje, tím snáze 
podléhají manipulaci ze strany lidí a subjektů, které se je 
snaží využít ve svůj prospěch. Častá démonizace našeho 
hnutí, jako nedemokratického subjektu, je takovým 
příkladem, stejně jako třeba využití památky 17. listopa-

du k politické agendě opozičních stran. Jsou to však 
právě tito lidé, kteří svým konáním sami popírají podsta-
tu svobody - například tím, že neumožní demokraticky 
zvoleným politikům uctít tento svátek. Zvlášť v Praze 
je tato stigmatizace nás všech velmi nepříjemná a všich-
ni víme, jak dokáže komplikovat život. Rád bych vám tak 
u této příležitosti popřál tolik odvahy a odhodlání jako 
měla před 31 lety část naší společnosti s vidinou na lepší 
zítřky.

Jan Říčař, předseda krajské organizace hnutí ANO v Praze
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Tento vnitroblok byl prvním 
v letošním roce, který se 
dočkal regenerace. Ta přinesla 
řadu novinek a zlepšení. Nově 
zde najdete například hráčský 
stolek se šachovnicí či hřiště 
na pétanque.

Ve druhé polovině července proběhla 
regenerace vnitrobloku, která jej 
proměnila v nový zajímavý a odpočin-
kový prostor s novými lavičkami a sety 
šachových stolků.

Díky přístavbě západního křídla bude 
mít základní škola nové zázemí, šatny, 
kabinet a učebny. Po přístavbě by 
měla kapacita školy vzrůst o 100-150 
dětí.

DOKONČENÍ 
09/2021

Jedna z nejnáročnějších rekonstrukcí, 
které v současné době v Praze 11 probí-
hají, se týká bývalé ubytovny Sandra. 
Aktuálně jsou dokončeny veškeré 
bourací práce a intenzivně se pracuje 
na nových ubytovacích jednotkách - 
jednu z nich si můžete prohlédnout 
na fotogra�i.

Původní 18 let stará varna školní jídel-
ny byla již nevyhovující. Proto dojde 
na komplexní řešení, tedy rozšíření 
varny a doplnění vybavení. Rekon-
strukce varny by měla být hotová 
během prosince tohoto roku.
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OPRAVA STŘECHY

CHODOVSKÉ TVRZE

V základní škole 
na Pošepného 
náměstí proběhla 
demolice původ-
ních koupelen 
a šaten a výstav-
ba nových.

Další základní školou, která prošla v létě vnitřní rekonstrukcí, 
je ZŠ k Milíčovu. Zde se realizovala rekonstrukce šaten.

Provedli jsme nezbytné 
opravy na šindelové 
střeše Chodovské tvrze.

V základní škole 
na Jírovcově 
náměstí proběhla 
kompletní rekon-
strukce koupelen.

Základní škola Mende-
lova prošla během léta 
vnitřní rekonstrukcí, 
a to koupelen a šaten.
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JIŽNÍ MĚSTO
SE MUSÍ STÁLE ROZVÍJET
„Jižní Město je živý organismus, který se musí stále rozvíjet, vylepšovat a doplňovat. Máme zde čtyři 
stanice metra a bohužel jen jedna z nich vypadá moderně a je funkční. Zatím tedy bohužel nevyuží-
váme potenciálu, který tyto stanice metra nabízí:  lidé zde většinou jen vystoupí z metra a snaží se co 
nejrychleji odejít. To se ale určitě brzy změní.“

Marta Šorfová, předsedkyně Výboru pro územní rozvoj a životní prostředí Prahy 11

CHODOV - PŘÍKLAD PĚKNÉ FUNKČNÍ STANICE

OPATOV - STŘED JIŽNÍHO MĚSTA A NOVÁ PRACOVNÍ MÍSTA

Stanice byla dříve  zanedbanou lokalitou. Dnes je to příjemné a čisté místo pro nákupy, rozmanité služby, je zde mož-
nost kulturního a sportovního vyžití. Přitom každá stanice metra má mít svou konkréntí náplň a funkci. 

POVEDLO SE: Společně s Dopravním podnikem hl. 
m. Prahy opravujeme vestibul metra. Na tyto práce by 
pak měla navázat výstavba v okolí dle schválené 
územní studie.

VIZE: Opatov a jeho okolí jako příležitost pro nová 
pracovní místa. Může tu být sídlo státního 
či regionálního úřadu, ministerstva, výzkumného 
ústavu, vysoké školy nebo například nové lékařské 
ordinace. 

HÁJE - SPOLEČENSKÉ CENTRUM
VIZE: Mohla by zde stát nová, zajímavě řešená 
budova radnice. Jižní Město by si také zasloužilo vlastní 
divadelní scénu.

m. Prahy opravujeme vestibul metra. Na tyto práce by 
pak měla navázat výstavba v okolí dle schválené 

POVEDLO SE: Letos jsme učinili veškeré kroky 
k získání místní pochozí zóny, abychom v budoucnu 
mohli okolí stanice metra Háje modernizovat. 

ROZTYLY - PARK S VODNÍ PLOCHOU A NOVÉ BYTY

Letos jsme učinili veškeré kroky 
pochozí zóny, abychom v budoucnu 

VIZE: Zkulturnění dosavadního brown�eldu a 
rozpadlin po starých jatkách. Ze studie se budeme 
snažit prosadit to pozitivní, především vznik parku, 
vodních ploch a umírněnou bytovou výstavbu v lokali-
tách, které nebudou zasahovat do lesoparku.

POVEDLO SE: Byla dokončena územní studie 
Roztyl. Bohužel, na rozdíl od studie Opatova se nám 
tolik nelíbí. Při posuzování záměru v této lokalitě proto 
budeme velmi přísní, a to i s ohledem na přilehlý 
lesopark. 
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SPRCHY A ŠATNY NA ZŠ MIKULOVA 
V NOVÉM
Prahu 11 dlouhodobě trápí zanedbané budovy 
základních škol. V rozpočtu městské části však bohužel 
nejsou peníze na všechny potřebné opravy. O to větší 
máme radost, když se alespoň některé z ních podaří  
realizovat.

Díky úzké a intenzivní spolupráci mezi ředitelkou 
ŽS Mikulova Michaelou Lipertovou, SRPŠ, jehož jsem 
předsedou, Odborem správy majetku ÚMČ P11 
a radním pro investice Ondřejem Prokopem se podaři-
lo realizovat generální opravu 40 let staré šatny 
a sprchy u tělocvičen základní školy.

Tomáš Bříza, místopředseda klubu zastupitelů 
hnutí ANO na Praze 11

"DOSTUPNÉ BYDLENÍ V PRAZE? 
ZATÍM JEN SEN, 
ALE CHCI TO ZMĚNIT," 
říká Monika Červíčková, pražská poslankyně za hnutí ANO

Fakt, že ceny bytů v naší zemi stále rostou, není žádným tajemstvím. Podle aktuálních statistik potřebujete 
11,4 průměrných ročních platů, abyste si v Česku mohli pořídit nový 70metrový byt. Pokud ovšem toužíte 
po pražské adrese, připravte se ještě na výrazně delší spoření – byty v našem hlavním městě patří k nejdražším 
ve střední Evropě. Co s tím?

„Především musíme už konečně začít bytovou krizi řešit. V listopadu jsem proto na téma rozvoje 
dostupného bydlení uspořádala kulatý stůl, kterého se zúčastnila řada odborníků. Společně jsme 
hledali cestu, jak bytové podmínky v Česku zlepšit. Jde totiž o problém, který se týká nás všech," 

vysvětluje Monika Červíčková, poslankyně hnutí ANO za hl. m. Prahu. 

Za zvlášť závažnou pak považuje právě situaci v hlavním městě, které se pomalu, ale jistě proměňuje ve skanzen. 
A ceny bytů (i nájmů) tomu přímo odpovídají. „Pokud se to má změnit, je potřeba začít striktně rozlišovat sociální 
a dostupné bydlení a nabalit na oba pojmy kvalitní legislativu. Stejně tak je na místě přehodnotit implementaci evrop-
ských „ekologických“ norem. Ačkoliv je EU vydává v podobě doporučení a řada členských zemí s nimi tak pracuje, 
v Česku se často závazně propisují do zákona. Takový postup prakticky blokuje novou výstavbu," dodává Červíčková.

Na legislativních změnách nyní Červíčková spolupracuje s Ministerstvem pro místní rozvoj, které má zkraje příštího 
roku představit zákon o dostupném bydlení.
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VYBARVI SI
STROMEČEK 
Z TITULNÍ 
STRANY

VÝHERCI SOUTĚŽE Z MINULÉHO ČÍSLA:
P. Kukačka, E. Dvořák, L. Slabý, Ventura 01, A. Zahálková

VYLUŠTILI JSTE TAJENKU? 
Pošlete nám její znění na e-mailovou adresu praha 11@anobudelip.cz a do předmětu 
uveďte „KŘÍŽOVKA“
VÝHRA:  5x POUKAZ NA NÁKUP V LIDLU V HODNOTĚ 500 KČ
Výherce budeme kontaktovat e-mailem

Název: JIŽNÍ MĚSTO ŽĲE  

Periodicita: 4x do roka 
Místo vydání: Praha 11 

Číslo a den vydání: 4. vydání, 7. 12. 2020 
Evidenční číslo periodického tisku 

přidělené ministerstvem: MK ČR 23969


